

WODIL hygiene and safety concept

Version Aug 17, 2020

The "9th German-French Workshop on Oxide, Dielectric and Laser single crystals - 17-18 Sept. 2020" (WODIL) is organized by the Leibniz Institute for Crystal Growth (IKZ). The conference venue is the "Max-Born-Saal" of the Max Born Institute (MBI). IKZ and MBI are both legally part of the "Forschungsverbund Berlin e.V.". (FVB).

The hygiene and safety concept of WODIL is based on

- the "SARS-CoV-2 Occupational Safety and Health Standard" of the Federal Ministry of Labour and Social Affairs, current version dated 10 August 2020,
- the "SARS-CoV-2 Infection Protection Ordinance" of the Berlin Senate, current version dated 11 August 2020 (<https://www.berlin.de/corona/en/measures/directive/>),
- the "IKZ Pandemic and Emergency Plan", current version dated 17 August 2020, as well as the further and general safety instructions of the IKZ, and
- the "Hygiene and Protection Measures at the MBI", which must be observed and implemented by all persons staying on the premises and in the buildings of the MBI.

Regulations

- a. You are not allowed to participate in the WODIL workshop or enter the IKZ or the Max-Born-Saal if you have
 - cold symptoms (e.g. fever, cough, cold, sore throat, breathing difficulties), loss of taste or diarrhea;
 - have had contact within the last two weeks with a person in whom an acute COVID-19 infection has been confirmed;
 - have tested positive for COVID-19 and/or are subject to quarantine.
- b) Wash your hands with soap after entering the building and afterwards regularly and extensively (for at least 30 seconds), use the hand disinfectants provided.
- c) Always keep a minimum distance of 1.5 meters between each other. In the Max-Born-Saal this is ensured by the seating arrangement and the limitation of the number of participants.
- d) All participants must wear simple mouth/nose protection indoors whenever they move away from their seat in the Max Born Room (i.e. also during breaks).
- e) Sneeze and cough into the crook of your arm, even if you are wearing a mouth-nose-cover.
- f) Work equipment that is touched by several people is disinfected regularly (if possible before each change of user).
- g) The Max-Born-Saal and the other rooms used are regularly (every 30-45 minutes) and extensively ventilated.
- h) Contact information is collected via the attendance and participation list. It can be evaluated for infection tracing purposes up to 4 weeks after the workshop.

The hygiene and safety concept is continuously adapted to the current conditions and requirements. It will be posted and made available to all participants.

Berlin, August 19, 2020



Prof Dr.-Ing. M. Bickermann
Conference leader WODIL

WODIL Hygiene- und Sicherheitskonzeptkonzept

Version Aug 17, 2020

Der „9th German-French Workshop on Oxide, Dielectric and Laser single crystals – 17.-18. Sept. 2020“ (WODIL) wird vom Leibniz-Institut für Kristallzüchtung (IKZ) organisiert. Tagungs-ort ist der „Max-Born-Saal“ des Max-Born-Instituts (MBI). IKZ und MBI sind beide rechtlich Teil des „Forschungsverbunds Berlin e.V.“ (FVB).

Das Hygiene- und Sicherheitskonzept der WODIL basiert auf

- dem „SARS-CoV-2-Arbeitsschutzstandard“ des Bundesministeriums für Arbeit und Soziales, aktuelle Fassung vom 10. August 2020,
- der „Verordnung zur Eindämmung des Coronavirus in Berlin“, aktuelle Fassung vom 11. August 2020 (<https://www.berlin.de/corona/massnahmen/verordnung/>),
- dem „IKZ Pandemie- und Notfallplan“, aktuelle Fassung vom 17. August 2020, sowie den weiteren und den allgemeinen Sicherheitshinweisen des IKZ, und
- den „Hygiene- und Schutzmaßnahmen am MBI“, die von allen Personen, die sich auf dem Gelände und in den Gebäuden des MBI aufhalten, zu beachten und umzusetzen sind.

Bestimmungen

- a) Sie dürfen am Workshop WODIL nicht teilnehmen und das IKZ sowie den Max-Born-Saal nicht betreten, wenn Sie
 - Erkältungssymptome (z.B. Fieber, Husten, Schnupfen, Halskratzen, Atembeschwerden), Geschmacksverlust oder Durchfall haben;
 - innerhalb der letzten zwei Wochen Kontakt zu einer Person hatten, bei der eine akute COVID-19-Infektion bestätigt wurde;
 - selbst positiv auf COVID-19 getestet wurden oder quarantänepflichtig sind.
- b) Waschen Sie sich nach Betreten des Gebäudes und danach regelmäßig und ausgiebig (mind. 30 Sekunden lang) die Hände mit Seife, nutzen Sie die bereitgestellten Mittel zur Handdesinfektion.
- c) Halten Sie immer einen Mindestabstand von 1,5 Metern zueinander ein. Im Max-Born-Saal ist hierfür durch die Sitzordnung und die Beschränkung der Teilnehmerzahl gesorgt.
- d) Alle Teilnehmer müssen in Innenräumen, immer wenn sie sich von ihrem Sitzplatz im Max-Born-Saal entfernen (also auch in den Pausen) einen einfachen Mund-/ Nasenschutz tragen.
- e) Niesen und husten Sie in Ihre Armbeuge, auch wenn Sie eine Mund-Nasen-Bedeckung tragen.
- f) Arbeitsmittel, die von mehreren Personen angefasst werden, werden regelmäßig (soweit möglich vor jedem Benutzerwechsel) desinfiziert.
- g) Der Max-Born-Saal und die weiteren benutzten Räume werden regelmäßig (alle 30-45 Minuten) und ausgiebig gelüftet.
- h) Kontaktinformationen werden über die Anwesenheits- und Teilnahmeliste erhoben. Diese können zum Zwecke der Nachverfolgung bis zu 4 Wochen nach dem Workshop ausgewertet werden.

Das Hygiene- und Sicherheitskonzept wird laufend an die aktuellen Gegebenheiten und Anforderungen angepasst. Es wird ausgehängt und allen Teilnehmern zur Verfügung gestellt.

Berlin, 19. August 2020



Prof. Dr.-Ing. M. Bickermann
Konferenzleiter WODIL